
    Co mi přinesla EU?  

 

        Při této otázce mi jako první napadne cestování. Cestuji rád a s EU je to tak jednoduché. 

Nepotřebuji pas, vystačím si jen s občanským průkazem. Hranicemi projíždím bez kontrol a 

front. Jako další výhodu vidím v jednotné měně euro. To se sice naší země ještě netýká, ale 

v budoucnu určitě bude. Vím, že se toho lidé obávají, ale je tato obava oprávněná? Možná je. 

V některých zemích totiž přijetí Eura způsobilo snížení životní úrovně, zejména pak v zemích 

bývalého východního bloku.  Myslím si, že také díky EU se cítím v naší zemi bezpečněji. 

Pokud by měla naše země nějaký problém, nebudeme na to sami. Propojenost zemí je dobrá 

věc. Ostatní země nám mohou pomoci, jak finančně, tak i v případě ohrožení naší republiky 

např. přírodní živelnou katastrofou, nebo hromadným neštěstím. Také díky dotacím z EU je 

moje město opravováno, památky renovovány a hlavně, přispívá k  rozvoji průmyslových 

zón, ve kterých pak nachází uplatnění jak studenti odborných škol, tak občané města. Ale i 

studium na naší škole je obohaceno zajímavými programy věda a technika, které jsou 

financovány z fondu EU. Vlastně všude kolem sebe vidím stopy EU. V přírodě je to snaha o 

zlepšení kvality ovzduší, různé cyklostezky, krásné rozhledny, ve městech zase rekonstrukce 

památek, ve školách třeba vzdělávací kurzy, nová sportovní hřiště, možnost studia v 

zahraničí, v cestování pak přinesla volný pohyb občanů v EU, nové dálnice, silnice, železnice, 

ale i v zaměstnání mých příbuzných tím, že obchodování se zeměmi EU není zatíženo 

dovozními cly a DPH. To vše usnadňuje každodenní život můj i ostatních lidí. Toto jsou 

klady, ale najdou se i zápory?  Určitě ano. Každá mince má dvě strany. Mně osobně tedy 

zatím EU nic negativního nepřinesla, ale četl jsem i pár ne zrovna pozitivních článků o 

nařízeních, která přišla z Bruselu a lidmi nebyla moc dobře přijata. Jako například : ,, Zákaz 

používání termínu pomazánkové máslo“ nebo třeba ,, Zákaz klasických žárovek“.  

      A co mi ještě EU může přinést? Rád bych v budoucnosti studoval v zahraničí a tento sen 

se mi díky EU může vyplnit. Je spousta možností, která chci určitě využít. Je to nejen studium 

v zahraničí, ale určitě i možnost nějaké zajímavé práce v některém členském státě EU. Já 

zatím vidím naše členství v EU jednoznačně jako dobré rozhodnutí, sice je vždy co zlepšovat, 

ale když se lidé budou snažit, určitě převáží pozitiva nad negativy. 
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